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امیررضاواعظآشتیانی
 مدیرعامل سابق استقلال  

استقلال  پیشکسوت  جانواریو،  فابیو   
می گوید: مربیان ایرانی که شناخت خوبی از 
فوتبال ایران دارند و اکثر بازیکنان را به خوبی 
می شناسند قبل از شروع لیگ هرگز قول 

قهرمانی نمی دهند.
  وضعیت استقلال را چطور ارزیابی 

می کنید؟
برخی ها معتقدند ساپینتو مربی استقلال 
رزومه خوبی نداشته و در چند تیمی که کار 
می کرده تیم های تحت نظر او به لیگ های 
پایین تر سقوط کرده اند. ساپینتو باید بیاید با 
بازیکنان تمرین کند و ببینیم در لیگ چکاری 

صورت می دهد. 
  او قول چهار قهرمانی داد. 

مربیان ایرانی که شناخت خوبی از فوتبال 
به خوبی  را  بازیکنان  اکثر  و  دارند  ایران 
می شناسند قبل از شروع لیگ هرگز قول 
قهرمانی نمی دهند. ساپینتو نه شناختی از 
فوتبال ما دارد نه از فرهنگ ما و نه فوتبالیست ها 
را می شناسد. تعجب می کنم که چرا او قول 
چهار قهرمانی داده است. یا این حرف ها به او القا 
شده است یا اینکه او برای اینکه خود را در بین 
هواداران محبوب کند چنین قولی داده است 

ولی امیدوارم بتواند به قولش عمل کند. 
  استقلال در فصل پیش رو هم موفق 

می شود؟
اصلی ترین فاکتور آرامش و دوربودن از 
حواشی است. فصل گذشته این اتفاق در 
استقلال افتاد و آبی ها توانستند به قهرمانی 
دست پیدا کنند باید در این فصل هم این 
موضوع در اولویت اول قرار بگیرد. آجورلو مدیر 
پخته ای است و باید مانند فصل پیش اجازه 
ندهد برخی ها در فضای مجازی هواداران را به 

حاشیه ببرند. 
  از مدیریت باشگاه انتقاد زیادی شده 

است 
مدیرعامل باشگاه توانست با چند بازیکن 
فصل پیش و چند بازیکن جدید قرارداد ببندد، 
با توجه به اینکه اسکلت استقلال حفظ می شود 
به چند بازیکن بیشتر نیاز دارد که بتواند با 

جذب آنها نقاط ضعفش را پوشش دهد. 

گفـــتوگـــو

  کشتی فرنگی نونهالان  
قهرمان آسیا شد

نونهالان  کشتی فرنگی  تیم ملی  ایسنا: 
ایران با کسب چهار مدال طلا، سه نقره و سه 
برنز به عنوان قهرمانی آسیا رسید. در پایان 
رقابت های کشتی فرنگی نونهالان قهرمانی آسیا 
در منامه بحرین، ایران با کسب چهار مدال طلا، 
سه مدال نقره و سه مدال برنز به عنوان قهرمانی 
دست یافت. در پایان این مسابقات تیم ایران 
توسط حسن میرآقایی در وزن ۴۴ کیلوگرم، 
امیرمهدی سعیدی در وزن ۵۷ کیلوگرم و 
علیرضا محمدحسینی در وزن ۶۲ کیلوگرم 
به مدال طلا، محمدحسین رحیم آبادی در 
وزن ۳۸ کیلوگرم، عرفان بخت آور در وزن 
۴۱ کیلوگرم و سید ایمان حسینی در وزن 
۴۸ کیلوگرم به مدال نقره، امیرعلی حیدری 
در وزن ۵۲ کیلوگرم، عمادرضا محسن نژاد 
در وزن ۶۸ کیلوگرم و علی میکائیلی در وزن 
۷۵ کیلوگرم به مدال برنز دست یافتند. در 
رده بندی تیمی ایران با ۲۰۵ امتیاز در جایگاه 
نخست ایستاد و تیم های قزاقستان و هند به 
ترتیب با ۱۹۲ و ۱۷۲ امتیاز در جایگاه های دوم 

و سوم ایستادند. 

خارجازمستطیلسبز

فابیو جانواریو: 
 از قـول 

 »ســاپینتو«
 تعجب کـردم!

خبــــــر
 گمانه زنی ها درباره حضور 

»کی روش« و »مهدوی کیا« در   عراق
 مدیر روابط عمومی فدراسیون فوتبال عراق 
در گفت وگو با فارس نسبت به گزینه بودن 
کارلوس کی روش و مهدی مهدوی کیا برای 
هدایت تیم ملی این کشور واکنش نشان داد. 
»محمد عماد« در پاسخ به این سوال که کارلوس 
کی روش تا چه اندازه به نیمکت این نیم نزدیک 
شده؛ اظهارداشت: همیشه این شایعات مطرح 
است. از زمانی که کارلوس کی روش به تیم ملی 
مصر نرفته بود فدراسیون فوتبال عراق به صورت 
رسمی پیشنهادی به این مربی ارسال کرد ولی 
کی روش پاسخی به این پیشنهاد فدراسیون 
عراق نداد. وی افزود: ما به عنوان منبع رسمی 
اطلاع رسانی از فدراسیون فوتبال عراق تاکید 
می کنیم هیچ چیز به صورت ۱۰۰ درصد در 
زمینه کارلوس کی روش و حضورش در تیم ملی 
عراق وجود ندارد. اخبار مطرح شده در حد 
گمانی زنی های رسانه ای است. مدیر روابط 
عمومی فدراسیون عراق ادامه داد: از طرف 
دیگر باید به شما اطلاع بدهم که فدراسیون 
فوتبال عراق در این فکر است که سرمربی 
تیم ملی بزرگسالان و امید از یک کشور باشند 
تا هماهنگی خوبی بین دو تیم صورت بگیرد ولی 
نمی توانم به صورت رسمی مذاکره با کی روش را 
تایید کنم. مدیر روابط عمومی فدراسیون فوتبال 
عراق در زمینه گزینه بودن مهدی مهدوی کیا 
هم این طور واکنش نشان داد: نه اصلا این 
خبر صحت ندارد. پیش از این گفتم فدراسیون 
فوتبال به دنبال مربیانی از مدرسه فوتبال 

آمریکای جنوبی و اروپاست. 

شرایطی که نمی توان از صددرصد ظرفیت استفاده کرد

اردوی مصلحتی تیم ملی؛ خارج از فیفادی! 
آرمان ملی: در فاصله چندماه مانده به 
شروع مسابقات جام جهانی قطر، تیم ملی 
فوتبال کشورمان شرایط مساعدی ندارد! نکته 
منفی اینکه قرار است اردو خارج از فیفادی 
برگزار شود؛ با این توصیف تمامی لژیونرها 

نمی توانند در اردو حاضر شوند.
  اردوی قبل 

یکماه قبل و در شرایطی که تیم های حاضر 
در جام جهانی در روزهای فیفا مشغول برگزاری 
دیدارهای تدارکاتی بودند ایران تنها کشورهای 
بود که به قطر رفت و در هوای گرم دوحه 
اردوی خودش را برگزار کرد. مسابقات دوستانه 
تیم ملی هم یکی پس از دیگری لغو شد تا 
شاگردان اسکوچیچ در نهایت با یک مسابقه 
تدارکاتی با تیم ملی الجزایر اردوی خود را 
به پایان برسانند. مسابقه ای که با عملکرد پر 

انتقاد و شکست تیم ملی همراه شد. 
  برنامه 

اعلام دراگان اسکوچیچ ملی پوشان  با 
پنجم  تا  بیستم شهریورماه  از  کشورمان 
مهرماه، باید در اردو حضور داشته باشند. 
این در شرایطی است که طبق تقویم فیفا، 
بیست وهشتم  از  سپتامبر  ماه  فیفادی، 
شهریورماه آغاز می شود و بازیکنان لژیونر، 
طبق قانون از آن تاریخ می توانند در اردوی 
تیم ملی شرکت کنند؛ بنابراین در صورت 
موافقت با تاریخ مدنظر اسکوچیچ، تیم ملی ۸ 
روز زودتر از آغاز فیفادی دوم استارت خواهد 
زد. همچنین با اعلام حسن کامرانی فر قرار 
است اردوی تیم ملی فوتبال کشورمان در 
یکی از کشورهای اروپایی برگزار شود. گفته 
می شود محتمل ترین کشور برای برپایی 

اردوی آماده سازی کشور اتریش است.
  صحبت دبیرکل 

دبیرکل فدراسیون فوتبال اعلام کرد، این 
فدراسیون برای برگزاری دو دیدار دوستانه 
بزرگ تیم ملی و فیفادی بعدی نیاز دارد. 
حسن کامرانی فر درباره تناقضی که بین 
صحبت های ماجدی و اسکوچیچ وجود دارد 
مبنی بر اینکه اسکوچیچ درخواست برگزاری 
بازی با تیم های قدرتمند را داده است و 
سرپرست فدراسیون خلاف صحبت های 
سرمربی تیم ملی را مطرح کرده است، 

یا اینکه ناتوانی فدراسیون بوده که بازی 
بزرگی برگزار نشده است، گفت: قطعا ناتوانی 
فدراسیون نبوده است. ما برنامه ریزی کرده 
بودیم که یک بازی خوب برگزار کنیم، با 
توجه به اینکه قرار بود به کانادا برویم و سه 
بازی برگزار کنیم. بعداز اینکه بازی با کانادا 
لغو شد با توجه به بعد مسافت شرایط را این 
دیدیم که بازی های دیگر هم برگزار نشود. 
ما برای فیفادی بعدی برنامه ریزی می کنیم 
که بازی با تیم های قوی برگزار کنیم و هم 
فدراسیون و هم سرمربی تیم ملی کاملا با 
یکدیگر هماهنگ هستند و به محض اینکه 
بازی ها نهایی شود، اعلام خواهد شد. دبیرکل 
فدراسیون فوتبال در پاسخ به این پرسش که 
»شیلی و اکوادور جزو گزینه های فدراسیون 
فوتبال برای برگزاری دیدارهای تدارکاتی 
هستند؟«، تصریح کرد: ما دنبال تامین منابع 
مالی هستیم تا بتوانیم قرارداد بازی دوستانه 
امضا شود و باید منتظر بمانیم تا قرارداد نهایی 
امضا شود. کامرانی فر در پاسخ به این سوال 
که »منابع مالی را فدراسیون تامین می کند 
یا از طریق کمک های دولتی حاصل خواهد 
شد؟«، گفت: ما برای این دوره به کمک های 
دولتی نیاز داریم و دنبال این هستیم که یک 
اسپانسری هم پیدا کنیم. ما بیش از یک 
میلیون یورو برای فیفادی بعدی و دو بازی 
بزرگ نیاز داریم. نزدیک به ۷۰۰ هزار دلار دو 

تیمی که می خواهیم با آنها بازی برگزار کنیم، 
از ما خواسته اند، چون ما باید برای میزبانی از 
تیم ها هم برنامه ریزی کنیم و به محض اینکه 
نهایی شود اعلام خواهد شد. وی در مورد 
اینکه فدراسیون فوتبال چقدر می تواند از 
فدراسیون کانادا برای لغو بازی تدارکاتی با 
تیم ملی ایران غرامت بگیرد، اظهارکرد: بندی 
در قرارداد برای این مساله )غرامت( وجود 
دارد. ما بازی در فیفادی را از دست دادیم و 
موقعیت خوبی برای تیم ملی از دست رفت. 
تیم حقوقی فدراسیون فوتبال روی این موارد 
کار می کند. صرفا بحث ما ضرر مالی نیست. 

  نظر کارشناس 
رسول کربکندی درباره پیشنهاد سرمربی 
تیم ملی برای برگزاری اردوی تیم ملی پیش 
از فیفا دی به تسنیم بیان داشت: برگزاری 
اردو برای ایجاد هماهنگی بین بازیکنان خیلی 
خوب است و باعث می شود که کادرفنی بیشتر 
از شرایط بازیکنان اطلاع پیدا کند، اما ما باید 
شرایط را هم بررسی و نسبت به آن برنامه ریزی 
کنیم. اگر قرار است ما اردویی برگزار کنیم که 
خارج از فیفادی باشد و نتوانیم از صددرصد 
سودی  هیچ  کنیم،  استفاده  ظرفیت مان 
برای مان نخواهد داشت. همه ما می دانیم که 
بازیکنان زیادی از ترکیب تیم ملی در خارج 
از کشور بازی می کنند و آنها طبق برنامه ریزی 
قبلی فقط می توانند در تاریخ هایی که فیفا 

اعلام کرده در اختیار تیم ملی قرار بگیرند 
و عملا یک هفته پیش از فیفا دی پیش رو 
نمی توانند در اردوی تیم ملی شرکت کنند. 
وی ادامه داد: شاید ما بتوانیم لیگ برتر را یک 
هفته زودتر از فیفا دی تعطیل کنیم و بازیکنان 
را در اختیار تیم ملی قرار دهیم و اردو را برپا 
کنیم، اما ما زمان زیادی تا جام جهانی نداریم. 
از فرصت پیش رو باید به بهترین شکل استفاده 
کنیم و وقتی نمی توانیم از تمام ظرفیت مان 
استفاده کنیم، هیچ فایده ای برای ما نخواهد 
داشت. از طرف دیگر مسابقات لیگ با توجه به 
زمان برگزاری جام جهانی خیلی فشرده انجام 
خواهد شد و نباید بیش از اندازه هم به باشگاه ها 
فشار بیاوریم. اگر تا فیفا دی بعدی مسابقات 
لیگ به صورت منظم برگزار شود، بازیکنان 
داخلی به خوبی آماده حضور در اردوی تیم ملی 
می شوند و نباید بیش از اندازه آنها را تحت 
فشار قرار دهیم. کارشناس فوتبال کشورمان 
خاطرنشان کرد: شاکله اصلی و نفراتی که قرار 
است در جام جهانی در فهرست نهایی تیم ملی 
قرار بگیرند تا حدودی مشخص است، فقط 
ممکن است که ما تعداد کمی جابه جایی در 
لیست تیم ملی داشته باشیم، بنابراین باید 
شرایطی را فراهم کنیم که با تمام قوا آماده 
حضور در جام جهانی شویم. به عقیده من در 
این فیفادی باید با تیم های بزرگ بازی کنیم. 
نباید اینگونه فکر کنیم که انگلیس و آمریکا و 
حتی ولز حریفانی هستند که می توانیم مقابل 
آنها نتیجه بگیریم و باید خیلی تلاش کنیم تا 
در جام جهانی نتیجه بگیریم. جام جهانی با هر 
تورنمنتی متفاوت است، چون همه تیم ها با 
بالاترین توان در مسابقات حاضر می شوند. 
برای  که  صحبت هایی  درباره  کربکندی 
برگزاری دیدار دوستانه شاگردان اسکوچیچ با 
اروگوئه مطرح می شود، تصریح کرد: همان طور 
که گفتم بازی با تیم های بزرگ برای تیم ملی و 
بازیکنان بسیار مفید است. فرقی هم نمی کند 
که چه تیمی باشد، در حال حاضر که شرایط 
برگزاری بازی با تیم های اروپایی فراهم نیست، 
باید گزینه های دیگر را مدنظر قرار داد، به 
شرطی که حریفان با تیم های اصلی شان بازی 
کنند تا تیم ملی مقابل آنها محک جدی بخورد، 

وگرنه فقط بازی با اسم ها خواهد بود. 

ورزش توجیه اقتصادی ندارد 

مدیرعامل پیشین باشگاه پرسپولیس می گوید: سرمایه فروش 
سهام این باشگاه نباید خرج هزینه های روزمره شود. امیرعابدینی 
درباره مبلغ ۳۵۰ میلیارد تومانی که در حساب پرسپولیس و 
استقلال از محل فروش سهام وجود دارد و راه های هزینه کرد آن 
اظهارکرد: این پول نباید صرف هزینه روزمره باشگاه ها شود. این 
پول امانت و متعلق به مردم است. برای این پول باید برنامه ریزی 
شود تا سرمایه گذاری درستی برای آن شود. مگر می شود پولی که 
برای سهام  پرداخت شده را هزینه کنند و به مردم جواب ندهند؟ 

سهام را فروخته اند که سرمایه گذاری کنند و در قابلش سودی 
عاید باشگاه ها شود. نه اینکه این پول را خرج هزینه های روزمره 
کنند. با سود پول می توانند باشگاه داری کنند نه اینکه خود پول 
را خرج کنند. او افزود: اگر پول را خرج کردند و هزینه های جاری 
باشگاه را پرداخت کردند، چه جوابی برای آیندگان دارند؟ آیا 
می توانند به هوادارانی که سهام خریده اند جواب بدهند؟ این پول 
بودجه یکسال باشگاه است و وقتی خرج شود، پول تمام می شود 
و چیزی دیگر وجود ندارد. برای این پول باید از قبل برنامه ریزی 

می کردند تا با یک سرمایه گذاری درست، آن را به سود برسانند. 
یعنی از سود پول برای باشگاه خرج کنند و اصل پول سرجایش 
بماند. با این ۳۵۰ میلیارد تومان به خوبی می توان سرمایه گذاری 
و درآمدزایی کرد. عابدینی در پاسخ به این سوال که ۳۵۰ 
میلیارد تومان سرمایه باشگاه ها در کجا باید سرمایه گذاری 
شود؟ گفت: باشگاه ها باید با این پول تحت نظارت مسئولان امر، 
سرمایه گذاری کنند که به درآمد برسند. سود این پول در سال 
حداقل می تواند ۲۰ درصد باشد. یعنی با یک حساب و کتاب 
ساده می توان از این مبلغ در سال ۷۰ میلیارد تومان درآمدزایی 
کرد. یعنی اگر فقط پول را به هزینه های جاری اختصاص دهند 
به زودی چیزی از آن باقی نمی ماند اما اگر درست مدیریت کنند، 

حداقل می توانند سود ۲۰ درصدی بگیرند. 

امیر عابدینی: 

با سود سهام پرسپولیس باشگاه داری کنند

سیدمهدی رحمتی: 

باشگاه ها سقف قراردادها را دور خواهند زد
سرمربی تیم فوتبال آلومینیوم اراک گفت: مدافع فعلی این 

تیم با دروازه بان تراکتور تبریز معاوضه خواهد شد.
  برنامه 

سیدمهدی رحمتی در نشست خبری این باشگاه که به 
مناسبت روز ورزشی نویسان برگزار شد، درباره شرایط تیم 
آلومینیوم اظهارکرد: در برنامه کوتاه مدت سال گذشته، 
تیمی در اختیارمان بود میانگین سنی ۳۲ سال را داشت. با 
توجه به صحبت هایی که با اعضای هیات مدیره داشتیم، قرار 
شد امسال حفظ شخصیت تیمی و جایگاه قبلی و نیز کاهش 

میانگین سنی تیم را در برنامه داشته باشیم.
  تغییر 

 سرمربی آلومینیوم بیان کرد: اگر به گلزنان سال گذشته 
نگاه کنید، هر سه گلزن اول لیگ خارجی هستند. با 
صحبت هایی که با مدیریت باشگاه داشتیم، تمهیداتی داریم 
که نقاط قوت تیم را افزایش بدهیم و این کار را به مرحله اجرا 
می رسانیم. تا امروز ۶۵ تا ۷۰ درصد کار را در نقل وانتقالات 
پیش بردیم و تمرینات مان را زودتر از سال گذشته آغاز 

کردیم. حداکثر دو یا سه بازیکن دیگر جذب می کنیم.
  سقف قرارداد ها 

رحمتی در مورد موضوع سقف قراردادها در فوتبال ایران 

که در روزهای اخیر مطرح شده است، اظهارکرد: با توجه 
به قراردادهای دو ساله ای که از سال قبل داشتیم، سقفی 
برای تیم مان مشخص کردیم که به هیچ وجه از آن سقف 

بالاتر نزدیم و از اصول مان کوتاه نیامدیم. »اولین 
قراردادی که در فوتبال ایران زیر ذره بین 

رفت، قرارداد من با استقلال بود.« وی ضمن 
بیان این جمله گفت: روزی که قراردادم را 
بستم، به فدراسیون رفتم و کفاشیان، عزیز 
محمدی و علیپور قراردادم را تایید کردند. 
رقم مندرج در آن ۳۵۰ میلیون تومان بود. 

صادقانه می گویم آن سال رقم قرارداد 
میلیون   ۳۵۰ من 

از  بسیاری  و  نبود 
دیگر،  بازیکنان 
در آن سال سقف 
دور  را  قرارداد 
زدند. سرمربی 
با  آلومینیوم 
اینکه  بیان 
با  باشگاه ها 

توجه به هدف گذاری خود، مطمئنا سقف قرارداد را دور 
خواهند زد، خاطرنشان کرد: ما به عنوان باشگاه آلومینیوم، از 
سقف قراردادی که فدراسیون و سازمان لیگ تأیید کرده است، 
ضرر خواهیم کرد، چون بقیه این موضوع را رعایت نمی کنند.

  نفرات جذب شده 
سرمربی آلومینیوم در مورد نفرات جذب شده تیمش 
اظهارداشت: ساعت ها برای جذب محمدجواد کیا با کادر 
فنی و مدیرعامل باشگاه صحبت کردیم. او را در ۱۷ سالگی 
در لیگ قهرمانان آسیا به زمین فرستادم و در پدیده به احسان 
حسینی میدان دادم. بدون شک به این نفرات اعتقاد دارم 
که جذب تیم شدند. سعی کردیم امسال میانگین سنی 
را کاهش بدهیم و به جوان شدن تیم کمک کنیم. 
مطمئن باشید این نفرات در کوران بازی ها به ما اضافه 

می شوند. 
  مشکلات 

وی راجع به مشکلات آلومینیوم در اواخر فصل 
گذشته لیگ برتر تصریح کرد: یکی از نواقص تیم 
ما، نداشتن بازیکن جوان بود، چون فصل 
گذشته دست مان روی نیمکت کمی 
بسته بود. شاید اگر دست ما در فینال 
جام حذفی باز بود، شرایط مان کمی 
بهتر بود. برای جذب سه بازیکن 
خرج  به  بیشتری  وسواس  آخر 
 می دهیم که در جریان بازی ها به ما

 کمک کنند. 

طبیعتا هر چیزی که به دست بشر ساخته می شود عمر مفیدی 
دارد و باید در صورت داشتن قابلیت احیا، بازسازی در آن صورت 
بگیرد. اگر ورزشگاه هایی که مستهلک شده قابلیت بهسازی و 
نوسازی دارند باید به بهترین شکل این اتفاق رخ دهد تا استفاده 
از این ورزشگاه ها برای مدتی کوتاه نباشد. از سویی دیگر باید 
دید تفکر غلطی که اجازه داده تا امکانات به حال خود رها شوند 
تا به مرحله خروج از رده برسند از کدام ناحیه شکل گرفته تا با 
چنین نگاهی مقابله شود. متاسفانه این تفکر برای بسیاری باب 
شده که تا چیزی خراب نشود استفاده از آن ادامه می یابد در 
حالی که رسیدگی به هر ساخته دست بشر باعث می شود تا 
استفاده از آن ادامه یابد. مدیریت بدون توجه به تمامی جوانب 
منجر به استهلاک ورزشگاه ها و دیگر زیرساخت هایی می شود 
که منجر به توسعه و پیشرفت فوتبال خواهد شد. هر ساله در 
فصول نقل وانتقالات شاهد انعقاد قراردادهایی هستیم که مبالغ 
اعلام شده در آن می تواند یک مجموعه را از ورشکستگی رهایی 
بخشد. اگر این ارقام گزاف از سوی دولت پرداخت نمی شد آیا 
چنین قراردادهایی بسته می شد. بدون تردید چنین اتفاقی 
رخ نمی داد و ماندن حمایت دولت باعث شده تا ورزش حرفه ای 
به خصوص فوتبال سراپا بماند. حالا که دولت هزینه می کند افراد 
بی مسئولیت حاضر هستند تا بخش مهمی از بودجه ای که در 
اختیار باشگاه است را به جیب بازیکنان و دلالان بریزند. بازخورد 
چنین هزینه های بالایی چه بوده است؟ آیا تاثیر در فرهنگ، آداب 
اجتماعی، توسعه فوتبال و کسب افتخارات بین المللی داشته 
است. هرگز خروجی موردنظر رخ نداده و بر عکس در انتظار 
موفقیت هایی هستیم که زمانی بدون صرف چنین مبالغی رقم 
می خورده است. برخی معتقدند با صرف هزینه های میلیاردی 
برگزاری لیگ برتر، جوان ها و خانواده ها سرگرم می شوند اما در 
فوتبال و ورزش هایی که مخاطب دارد و در آنها ناسزاگویی دیده 
می شود که خروجی آن برای جامعه برهم زدن اخلاق صحیح 
اجتماعی بوده و الگوهای نامناسبی به جامعه انتقال داده است. 
باید انصاف دهیم که از میلیاردمیلیارد پولی که هزینه شده چه 
محصولاتی به دست مردم رسیده است. ایراد در فقدان کارشناس 
بوده یا اینکه از کارشناس استفاده نمی کنیم تا جلوی چرخه 
معیوب فوتبال گرفته شود. این موضوع هم مطرح می شود که 
ورزشکار حرفه ای عمر مفید ۱۰ ساله ورزشی دارد و باید پول 
جمع کند. همه به این موضوع واقف هستند ولی بی ضابطه 
خرج کردن عواقب مناسبی به همراه ندارد. حقوقی که یک 
فوتبالیست در دوران حرفه ای می گیرد معادل ۳۰ سال حقوق 
۲۰ استاد دانشگاه است و وقتی خدماتی را که اساتید دانشگاه در 
۳۰ سال فعالیت خود ارائه می کنند با ورزشکار حرفه ای مقایسه 
می کنیم به این حقیقت می رسیم که پرداخت چنین مبالغی 
به ورزشکاران منصفانه نیست. تفاوت میان درآمد ورزشکار 
حرفه ای با دیگر اقشار جامعه در کشور ما عجیب است و معیاری 
هم بر چنین هزینه کردهایی نیست. فوتبالیستی که دو فصل 
قبل نیم میلیارد دستمزد داشته در این فصل ۸ میلیارد تومان 
قرارداد می بندد و پر واضح است که بخش زیادی از این پول به 
جیب ورزشکار نمی رود. ورزش توجیه اقتصادی ندارد و دولت ها 
در تمامی ادوار تلاشی برای جلوگیری از پرداخت مبالغ نجومی 
به ورزشکاران نکردند. چه دلیلی دارد دولت زیربار پول هایی برود 
که عده اندکی از جامعه منتفع می شوند و قریب به ۵۰ درصد این 
مبالغ هم در جیب دلالان جای می گیرد. ضمن آنکه خروجی 
چنین هزینه هایی چیست وقتی منفعتی به دنبال ندارد و به 
قهرمانی منجر نمی شود. سرمایه گذار برای سرمایه خود به دنبال 
منفعت است اما هر چه هزینه کند در جیب افرادی می رود که 
نمی توانند در عرصه بین المللی موفقیتی را رقم بزنند و جالب 
اینکه در نهایت از کمبودهای خود در مقایسه با رقبا می گویند در 

حالی که بودجه به درستی هزینه نمی شود. 
 

فوتبــــالداخلی
 فارس: به گزارش سایت فدراسیون فوتبال، کمیته وضعیت 
بازیکنان آرای جدید خود را در خصوص تعدادی از پرونده های 
مطروحه به شرح زیر اعلام کرد: با توجه به شکایت حمید 
بوحمدان از باشگاه تراکتور، این باشگاه به پرداخت مبلغ ۱۳ 
میلیارد و ۶۲۹ میلیون ریال بابت اصل خواسته و مبلغ ۲۹۷ 
میلیون و ۱۱۲ هزار و ۲۰۰ ریال بابت هزینه دادرسی در حق 
خواهان محکوم شد. همچنین کمیته وضعیت نسبت به دعوی 
خواهان به مبلغ یک میلیارد و ۴۱۱ میلیون ریال قرار رد صادر 
کرد. در پی شکایت باشگاه ایران خودرو از باشگاه استقلال تهران 
مبنی بر غرامت آموزش علیرضا رضایی، کمیته وضعیت نسبت 
به دعوی خواهان به مبلغ یک میلیارد ریال قرار رد صادر کرد. 
آرای صادره ظرف مدت ۷ روز از تاریخ ابلاغ در کمیته استیناف 

فدراسیون فوتبال قابل تجدیدنظرخواهی خواهد بود. 

بیــنالمــلل

 *باشگاه رئال مادرید تصمیم دارد در سال ۲۰۲۴ برای 
خرید هالند از منچسترسیتی اقدام کند.  نشریه اسپانیایی 
نوشت که بند فسخ قرارداد هالند ۱۵۰ میلیون یورو است و این 
موضوع می تواند در اوضاع باشگاه منچسترسیتی تاثیر گذارد. 
رئال تصمیم دارد در سال ۲۰۲۴ برای جانشینی کریم بنزما، 
هالند را به برنابئو آورد. مبلغ ۱۵۰ میلیون یورو آن چنان زیاد 
نخواهد بود و پیش بینی می شود مانع تصمیم رئال برای خرید 
هالند نیز نخواهد شد. سوال اینجاست که منچسترسیتی که 
از علاقه رئال به هالند آشنا بود، چرا بند فسخ بیشتری در 
قرارداد قید نکرد ؟ هالند تابستان امسال با قراردادی ۵ ساله 
به منچسترسیتی پیوسته و قرار است زیرنظر گواردیولا آمار 

خیره کننده گلزنی خود را بهبود بخشد.

                 خرید پرسپولیس 
  نشریه اوجوگو در جلد اصلی خود در خصوص 
خرید جدید پرسپولیس از لیگ پرتغال صحبت کرد. 
کاسیانو، مهاجم فصل پیش ویزلا در آستانه انتقال به 

ایران و باشگاه پرسپولیس قرار گرفته است.
 

            حضور در ایران؟!
سایت jc.ne10  برزیل درباره انتقال احتمالی ژان.
کارلوس به لیگ ایران نوشت:  ژان کارلوس، هافبک برزیلی 
پیشنهادی از استقلال ایران دارد و می خواهد به زودی 

نائوتیکو را ترک کند، زیرا او از جدایی خبر داده است.
 

                             بازگشت؟!
صفحه رسمی رئال مادرید تصاویری از روزهای درخشان 
کریستیانو رونالدو را به اشتراک گذاشته است. این صفحه  
بخشی از گل های تاریخی »کریس« با لباس رئال مادرید با 
استفاده از  عبارت داستان عاشقانه را به اشتراک گذاشت. 
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